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اخبار
فيلم سينمايی»پوست« سال 
آينده جلوی دوربين می رود

او  که  کرد  اعلام  ارک  بهرام 
بلند  فیلم  آینده  سال  برادرش  و 
سینمایی شان را با عنوان »پوست« 
ارک  برند.بهرام  جلوی دوربین می 
کارگردان عرصه فیلم کوتاه درباره 
جدیدترین فعالیت های خود گفت: 
در حال حاضر به همراه برادرم بهمن 
مشغول نگارش فیلمنامه فیلم بلند 
»پوست«  عنوان  با  خود  سینمایی 
هستیم که مراحل پایانی را سپری 
دنبال  به  حال  عین  در  می کند 
سرمایه گذار برای ساخت این اثر نیز 
افزود: »پوست« درباره  هستیم.وی 
خانواده ای است که شامل یک مادر 
و پسر هستند و زندگی آنها به دلیلی 

دچار مشکل می شود.
انتخاب  درباره  ارک  بهرام 
بازیگران فیلم توضیح داد: در نظر 
داریم ترکیبی از بازیگران تبریزی و 
بازیگران مطرح سینما را در این اثر 
داشته باشیم البته در بین بازیگران 
مطرح هم به دنبال کسی خواهیم 
بود که به زبان ترکی مسلط باشد.
و  کوتاه  فیلم  کارگردانان  از  یکی 
پرافتخار »حیوان« در پایان با اشاره 
به زمان ساخت فیلم بلندشان بیان 
داریم  نظر  در  بهمن  و  من  کرد: 
فروردین ماه و یا در فصل تابستان 
»پوست« را کلید بزنیم ضمن اینکه 
شهر  در  اثر  این  فیلمبرداری  تمام 

تبریز خواهد بود.

فيلم »خجالت نكش« در  
آخرين مراحل فنی

تهیه  پروین حسینی  امیر 
کننده فیلم »خجالت نکش« بیان 
کرد این اثر سینمای آخرین مراحل 
را پشت سر می گذارد. فنی خود 
کننده  تهیه  پروین حسینی  امیر 
نکش«  »خجالت  سینمایی  فیلم 
که  مقصودی  رضا  کارگردانی  به 
و ششمین  مسابقه سی  بخش  در 
جشنواره ملی فیلم فجر حضور دارد 
مراحل  پایان  در  فیلم  این  گفت: 
آماده  زودی  به  و  دارد  قرار  فنی 
داد:  ادامه  شد.وی  خواهد  نمایش 
البته »خجالت نکش« پیش از این 
آماده نمایش بود و تنها موارد جزئی 
از امور فنی آن باقی مانده بود که در 

حال انجام است.
شد:  یادآور  کننده  تهیه  این 
مدت زمان این فیلم سینمایی ۹۰ 
زن  زندگی  داستان  و  است  دقیقه 
با  که  روایت می کند  را  و شوهری 
داشتن عروس، داماد و نوه در سن 
میانسالی بچه دار می شوند. این اتفاق 
آن هم در روستایی کوچک که هیچ 
چیز از دید اهالی پنهان نمی ماند، 

رخ می دهد.
با  پایان  در  حسینی  پروین 
اشاره به برگزاری مراسم قرعه کشی 
برای سالن سینمای رسانه ها گفت: 
انتخاب  و  قرعه کشی  روند  این  از 
معتقدم  و  داشتم  رضایت  ها  فیلم 
مسئولان جشنواره ملی فیلم فجر 
ایجاد  را  متفاوتی  و  خوب  شیوه 
کردند که بر همین اساس بسیاری 
از اعتراض ها کم شد.احمد مهران 
کیانی  لیندا  و  مقدمی  شبنم  فر، 
بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

»به وقت شام« در جشنواره 
فيلم فجر به نمايش در می آيد

آخرین مراحل فنی »به وقت 
کیا  حاتمی  ابراهیم  ساخته  شام« 
فیلم طبق  و  است  انجام  در حال 
ملی  جشنواره  در  قبلی  اعلام 
آید. می  در  نمایش  به  فجر  فیلم 
محافل  برخی  در  که  حالی  در 
»به  فیلم  نرسیدن  از  و  سینمایی 
ابراهیم  کارگردانی  به  شام«  وقت 
کنندگی  تهیه  و  کیا  حاتمی 
محمد خزاعی به سی و ششمین 
صحبت  فجر  فیلم  ملی  جشنواره 
می شود ولی طبق پیگیری های 
به  رو  فیلم  این  فنی  مراحل  مهر 
»به  موسیقی  و ضبط  است  اتمام 
وقت شام« انجام شده و اتالوناژ نیز 

رو به پایان است.
این  ویژه  های  جلوه  امور 
با  و  اسلامی  هادی  زیرنظر  فیلم 
ولی  شده  انجام  او  تیم  همراهی 
از آنجایی که ۲ دقیقه پایانی این 
فیلم ۱۱۰ دقیقه ای با اصلاحی از 
سوی ابراهیم حاتمی کیا رو به رو 
شده گروهی به جمع فیلم اضافه و 
مشغول انجام این بخش شده اند.
طبق اعلام دست اندرکاران، فیلم 
در  نمایش  برای  شام«  وقت  »به 
روز دوشنبه ۱۶ بهمن ساعت ۲۰ 
در پردیس ملت آماده خواهد بود.
دارای  ها  پلان  اکثر  در  فیلم  این 
امر  ویژوال افکت است که همین 
بود  کرده  سخت  را  آن  ساخت 
ولی گفته می شود درنهایت اثری 
فیلم  ملی  جشنواره  در  باکیفیت 

فجر به نمایش درمی آید.

در حضور وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد؛

اجرای موسیقی گروه های »سورنای« و »مخام چلر« 

پرداخت برنامه های سينمايی سيما به  جشنواره ملی فيلم فجر

سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد 
ویژه  مهمان  دی   ۲۳ شنبه  شامگاه  اسلامی، 
در  فجر  موسیقی  جشنواره  از  شب  چهارمین 
برج آزادی شد. در چهارمین شب از جشنواره 
های  گروه  آزادی  برج  در  فجر  موسیقی 
»سورنای« و »مخام چلر« به ترتیب موسیقی 
آزادی  صحنه  روی  را  ترکمن  و  لر  اقوام 
نواختند. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی پس از 
بازدید از مجموعه برج آزادی در دفتر یادبود 
سپس  و  نوشت  یادگار  به  را  متنی  برج،  این 
برای  رفت.سورنای  کنسرت  اجرای  سالن  به 
رپرتواری  فجر،  موسیقی  جشنواره  در  اجرا 
غنی  موسیقی  محزون  و  شاد  قطعات  شامل 
آثار  از  عمدتاً  که  بود  کرده  انتخاب  را  لری 
لری  موسیقی  دورتر  سال های  خاطره انگیز 

بودند.
قطعه  اجرای  با  گذشته  شب  کنسرت 
ادامه  در  و  شد  آغاز  سوزه«  »سوزه  معروف 
طلا«،  »کوش  بیارم«،  »سیت  نظیر  آثاری 
لاو«،  هه  بینابینا  »بزارن  علیدوستی«،  »آواز 
»آوازهای  وله«،  گله«، »کوچکله«، »هه  »هه 

نهایت  شد.در  اجرا  دنگ دال«  و  ساریخانی 
و کمانچه  با دونوازی سرنا  اجرای »سورنای« 
محمدرحیم  و  عبدی پور  احسان   هنرنمایی  با 
باجلاوند به پایان رسید تا این قطعه بی کلام 
بر اجرای زیبای »سورنای« در  حسن ختامی 

باشد. فجر  موسیقی  جشنواره 
و  )کمانچه  باجلاوند  محمدرحیم 
و  )سرپرست  عبدی پور  احسان  خواننده(، 
بابک  )تار(،  قربانی  محمد  سرنا(،  نوازنده 
داوود  و  کوبه ای(  سازهای  و  )تنبک  پیمانی 

»سورنای«  گروه  اعضای  )کمانچه(  رضایی 
می دادند. تشکیل  کنسرت  این  اجرای  در  را 

گروه »سورنای« کار خود را از سال ۸۳ آغاز 
در  را  متعددی  کنسرت های  تاکنون  و  کرد 

برگزار کرده است. جشنواره های مختلف 
و  فرهنگ  وزیر  صالحی  عباس  سید 
حسینی  مجتبی  محمد  سید  اسلامی،  ارشاد 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  هنری  امور  معاون 
عامل  مدیر  پور  صفی  اکبر  علی  اسلامی، 
دفتر  رئیس  طالبی  فرزاد  رودکی،  بنیاد 
مجموعه  رئیس  پایان  اله  نعمت  موسیقی، 
شهردار  مفاخریان  علی  سید  و  آزادی  برج 
گروه  اجرای  تماشای  به  تهران   ۹ منطقه 
اجراهای  ادامه  نشستند.در  لرستان  سورنای 
از  نیمه  های  گروه  جشنواره،  از  دوره  این 
یکشنبه  آذربایجان  از  لار  عاشیق  و  بوشهر 
به  آزادی  برج  در  سانس   ۲ در  دی   ۲۴
سومین  و  پردازند.سی  می  کنسرت  اجرای 
با  دی    ۳۰ روز  تا  فجر  موسیقی  جشنواره 
سالن  شش  در  مختلف  موسیقی های  اجرای 

کرد. خواهد  پیدا  ادامه  تهران  شهر 

»سینما دو«، »شب های شفاهی«، »شهر فرنگ« و »چشم 
شب روشن« برنامه های تلویزیون در حوزه سینما هستند که در 
ایام جشنواره ملی فیلم فجر روی آنتن می روند و البته هنوز تکلیف 
»هفت« مشخص نیست. یکی از مهمترین رویدادهای هنری بعد از 
انقلاب اسلامی جشنواره های فجر است که در حوزه های مختلف 
برگزار می شود.  تئاتر، موسیقی، تجسمی و شعر  از جمله سینما، 
جشنواره فیلم فجر به لحاظ گستردگی، فراگیری و تاثیرگذاری حوزه 
سینما همواره از اهمیت بسزایی برخوردار است و مردم هم خبرها 
و اطلاعات آن را دنبال کرده و در ایام برپایی جشنواره به تماشای 

آثار می نشینند.
در این میان صداوسیما لازم است در برنامه های مختلف به 
حوزه سینما و به ویژه به جشنواره فیلم فجر بپردازد. در این سال 
ها یکی از مهمترین برنامه های سینمایی تلویزیون »هفت« شبکه 
سه بوده است که بسیاری دوست داشتند مثل »نود« فردوسی پور 
تریبونی برای سینماگران و فضایی برای دیالوگ و حل چالش های 
کلان سینمای ایران باشد. این برنامه دوره های فراز و فرود مختلفی 
را طی کرد و گاهی حاشیه ها دامن خود سازندگان برنامه را نیز 

گرفت.
در یکی دو ساله اخیر چندین برنامه سینمایی دیگر در رادیو 
و تلویزیون تولید شده است که به بررسی مسایل مختلف سینمای 
ایران می پردازد و اکنون در آستانه برگزاری سی و ششمین جشنواره 
ملی فیلم فجر بعضی از این برنامه ها در تلویزیون رویکردها و اهدافی 
را برای خود تعیین کرده اند که در این گزارش به آنها می پردازیم.
در این گزارش گفتگویی با مجری و سازندگان چند برنامه سینمایی 
داشتیم که در این ایام روی آنتن می روند و درباره رویکرد برنامه 
هایشان در ایام جشنواره فیلم فجر و اینکه تا چه حد فضای رقابتی 

بین این برنامه ها وجود دارد از آنها سوال کردیم.
فصل دوم برنامه »سینما دو« با اجرا و سردبیری حامد عنقا 
و تهیه کنندگی حمیدرضا معدنچی پنجشنبه ها ساعت ۲۳:۳۰ از 
شبکه دو سیما روی آنتن می رود و سعی می کند هر پنجشنبه در 
گفتگوهای مختلفی با سینماگران به موضوعات مورد دغدغه سینمای 
ایران بپردازد.حامد عنقا مجری و سردبیر برنامه »سینما دو« که به 
نقد و بررسی موضوعات روز سینما می پردازد درباره رویکرد این 
برنامه بیان کرد: »سینما دو« در دوره جدید سعی کرده است هویت 
خودش را داشته باشد و رویکرد متفاوتی هم نسبت به برنامه های 

تلویزیونی دارد و قرار نیست شبیه کارهای دیگر باشد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره اینکه چقدر »سینما دو« در 
ایام جشنواره ملی فیلم فجر با دیگر برنامه های سینمایی با موازی 
کاری مواجه خواهد شد، اظهار کرد: درنظر گرفتن این مساله وظیفه 
من نیست بلکه وظیفه کسانی است که تصمیم گیری ها و استراتژِی 
های کلان را بر عهده دارند و آنها را مشخص می کنند و من به 
عنوان سردبیر و مجری، برنامه ای را طبق استراتژی های خود جلو 
می برم.این فیلمنامه نویس درباره ویژگی های »سینما دو« یادآور شد: 
سوژه هایی هم که ما در این برنامه کار می کنیم اگرچه ممکن است با 
دیگر برنامه ها یکی باشد اما به لحاظ جنس گفتگوها و آیتم ها سعی 
می کنیم متفاوت باشد. با همین رویکرد وارد جشنواره ملی فیلم فجر 
امسال می شویم و نگاه ما به جشنواره به عنوان پرسابقه ترین واقعه 

مهم فرهنگی کشور خواهد بود.
وی درباره رویکرد این برنامه در ایام جشنواره ملی فیلم فجر نیز 
بیان کرد: وقتی در ۱۰ روز ضیافتی به اسم فجر اتفاق می افتد و در 
آن ۲۵ فیلم نمایش داده می شود همه حرف ها درباره این ۲۵ فیلم 
است و ما هم قاعدتا این آثار و حواشی آنها را بررسی کرده و با تهیه 
کننده، کارگردان و بازیگرهایشان گفتگو می کنیم.عنقا درباره یکی 
شدن سوژه ها در ۱۰ شب ایام جشنواره میان چند برنامه سینمایی 
توضیح داد: طبعا سوژه ها یکی است و خیلی نمی توان سراغ سوژه 
های متفاوتی رفت حتی شما خبرنگاران هم ممکن است گاهی سوژه 
های شبیه به هم داشته باشید و فقط رویکردهایتان در باب یک 
موضوع متفاوت باشد. من چند سال پیش بولتن روزنامه صبا را در 
جشنواره فیلم فجر درمی آوردم که به دلیل تفاوت نگاه و چینش 
اتفاقات، از آن استقبال هم شده بود حالا هم سعی می کنیم برنامه 
ای متفاوت از برنامه هایی که در ایام جشنواره فیلم فجر پخش می 

شوند، تولید کنیم.
این نویسنده و منتقد سینما و تلویزیون اضافه کرد: ما امسال 
چند آیتم سینمایی داریم و تنها دغدغه مان این است که مخاطبان 
برنامه محصولات متفاوت تری داشته باشند. ما ۱۰ شب در جشنواره 
فجر برنامه داریم و در این روزها قرار نیست سراغ نقد جدی فیلم ها 
برویم چون فضای جشنواره این نقد جدی را نمی طلبد بلکه بیشتر 
فرصتی برای بررسی آثار است.وی درباره وجود یک رقابت بین برنامه 
های سینمایی اظهار کرد: طبیعی است که ممکن است این رقابت 
وجود داشته باشد با این حال هر برنامه ای با دستور کار خود عمل 
می کند و اگر هم رقابتی وجود داشته باشد هر رقابتی منجر به بهتر 

شدن است.
برنامه های  های  درباره شورای سیاستگذاری  پایان  در  عنقا 
سینمایی و اینکه آیا ارتباطی با این شورا دارد یا خیر، بیان کرد: ما با 
این شورا در ارتباط نیستیم و اگر هم ارتباطی وجود داشته باشد بین 
شورا و مدیران شبکه است. درنهایت هم اگر نکته ای باشد مدیران 
شبکه با ما مطرح می کنند.همچنین اکبر نبوی روزنامه نگار و منتقد 
سینما درباره بخش سینمایی برنامه »چشم شب روشن« در شبکه 
چهار که یک شب در هفته اجرای آن را برعهده دارد، گفت: خیلی 
دوست دارم در ایام برگزاری جشنواره ملی فیلم فجر چند تن از 
مدیران سینمایی را که سال ها در حوزه سینما در مشاغل مدیریتی 

فعالیت و نقش پررنگی در جشنواره فیلم فجر داشته اند به برنامه 
دعوت کنم.

وی ادامه داد: دغدغه ام این است که بتوانم در این برنامه و 
با حضور این افراد نوعی ریشه یابی نسبت به چرایی شکل گیری، 
اهداف و میزان دستیابی به اهداف تعیین شده در جشنواره فیلم 
فجر داشته باشم.نبوی در پاسخ به این پرسش که چرا سراغ چنین 
رویکردی خواهد رفت، تصریح کرد: اخیرا افراد زیادی درباره اهداف 
جشنواره و انحراف از این اهداف حرف و حدیث هایی را مطرح کرده 
و بیان می کنند که جشنواره فیلم فجر تناسبی با آرمان های انقلاب 
ندارد و کسی هم به این ادعاها پاسخی نداده است. چنین تشکیک 
هایی نسبت به جشنواره فیلم فجر که با پاسخ هم روبه رو نمی شود 

به نظرم سمی مهلک برای این رخداد مهم سینمایی است.
این منتقد درباره شباهت یا تفاوت این برنامه با دیگر برنامه های 
سینمایی تلویزیون در ایام برگزاری جشنواره ملی فیلم فجر عنوان 
کرد: دیدگاه من به این برنامه سینمایی چندان ژورنالیستی نیست 
بلکه تلاش می کنم به عمق ماجرا بروم به همین دلیل برنامه ما می 
تواند با برنامه های سینمایی دیگر تلویزیون متفاوت باشد. شبکه های 
دیگر تلویزیون نیز می توانند این تفاوت در دیدگاه را حفظ کنند و 
طبق آن هر شبکه یک برنامه سینمایی داشته باشد که خلاقانه باشد 
و سراغ سوژه های تکراری نرود.این منتقد سینما و تلویزیون درباره 
لزوم تولید برنامه های سینمایی متعدد بیان کرد: تولید برنامه های 
مختلف در حوزه سینما مهم است و دلیلش این است که سینما 
یک پدیده کوچک نیست بلکه اتفاقی مهم و حتی یک پدیده فوق 

استراتژیک است.
خطیر  امری  سینما  درباره  کارکردن  اساسا  کرد:  اضافه  وی 
است چون سینما علاوه بر اینکه یک هنر- صنعت است، رسانه نیز 
محسوب می شود و رسانه هایی که اتفاقات سینمایی را تحلیل می 
کنند باید متوجه باشند که درباره یک رسانه حرف می زنند و از این 
حیث سخن گفتن از سینما با سخن گفتن از مایحتاج عمومی مثل 
نان و گوشت و... تفاوت دارد.نبوی در پایان سخنانش درباره اینکه 
چقدر وجود رقابت میان برنامه های سینمایی را خوب می داند، 
یادآور شد: در حوزه رسانه رقابت یک امر ذاتی است و رسانه ها 
می کوشند چشم و گوش بیشتری را به سوی خود جلب کنند در 
نتیجه به شکل طبیعی و منطقی این رقابت شکل می گیرد، اما باید 
متوجه ماهیت هر برنامه بود. برنامه سینمایی »چشم شب روشن« به 
عقیده من رقیب هیچ یک از برنامه های سینمایی تلویزیون نیست 
چون همانگونه که پیش تر گفته شد نوع مواجهه بنده با موضوعات 

سینمایی متفاوت است.
همچنین از دیگر برنامه های سینمایی »شب های شفاهی« 
است که مدتی است با اجرای محمود گبرلو روی آنتن شبکه شما 
می رود. این برنامه هم که از بخش های مختلفی تشکیل شده است 
با تعریف این هدف که قرار است به فرهنگ بومی و ملی در حوزه 
سینما بپردازد کار خود را آغاز کرد و هم با کارگردانان و سینماگران 
درباره موضوعات مورد نظر سخن می گوید هم به تحلیل فیلم های 
روی پرده می پردازد.گبرلو که امسال اجرای نشست های پرسش و 
پاسخ فیلم های سی و ششمین جشنواره ملی فیلم فجر را هم بر 
عهده دارد درباره اینکه این نشست ها با برنامه »شب های شفاهی« 
تداخلی خواهد داشت یا خیر، بیان کرد: من مدیر جلسات پرسش 
و پاسخ فیلم ها هستم و دخالتی در پرسش و پاسخ ها ندارم، حرف 
های مورد نظرم را هم در برنامه خودم بیان می کنم.وی با اشاره به 
پخش برنامه در طول ایام جشنواره خبر داد:  ما ۱۰ شب برنامه در 
طول برگزاری جشنواره ملی فیلم فجر داریم ولی بستگی به مدیران 

دارد که این تصمیم در لحظات آخر یک باره تغییر نکند.
این منتقد سینما و تلویزیون درباره رویکرد خود در برنامه نیز 
توضیح داد: به دلیل اینکه برنامه در شبکه شما تولید می شود رویکرد 
ما روی شهرستان ها متمرکز است. من روی مخاطبان شهرستان 
تاکید دارم چون حدود ۷۰ درصد از مخاطبان سینما در شهرستان 
ها هستند و من سعی می کنم با برنامه های متنوع کاری کنم که 
شهرستان ها با سینما ارتباط برقرار کنند و در طول سال فیلم ببینند.
وی اضافه کرد: همچنین هدف ما در برنامه مسایل روز سینمای ایران 
با توجه به فرهنگ بومی و ملی است و در کنار آنها آیتم های مختلف 
و تحلیل فیلم ها را هم داریم. اگر ۱۰ شب برنامه داشته باشم برنامه 
به گفتگو با فیلمسازان اختصاص دارد اما ویژگی گفتگوها این است 
که بیشتر روی موضوع فیلم تاکید داریم و اینکه متناسب با نیاز 
تهران و شهرستان ها باشد. متاسفانه مخاطب شهرستان چندان قصه 

و موضوع مرتبط با زندگی خود را در فیلم ها نمی بیند.
گبرلو که از مجریان پیشین »هفت« نیز بوده است درباره پخش 
چند برنامه سینمایی در ایام دهه فجر و امکان یکسان بودن رویکرد 
آنها بیان کرد: اتفاقی در رسانه ملی رخ داده است که اکنون شبکه 
های تلویزیونی همه درباره سینما حرف می زنند که این به دلیل 
جذابیت سینماست و این رویکرد با سال های قبل که فقط یک یا 
دو برنامه سینمایی روی آنتن می رفتند خیلی متفاوت است. نکته 
مهم در این برنامه ها این است که هر یک از تنوع هم برخوردار است 
و هر شبکه ای برنامه ای مختص مخاطب خودش دارد.وی اضافه 
کرد: باید توجه داشت که برنامه های سینمایی نباید هرج و مرجی 
برای یکدیگر باشند مثلا نمی توان در یک شب سه برنامه سینمایی 
وجود داشته باشد و یا همه شبکه ها درباره یک فیلم سخن بگویند. 
حتی گاهی سوژه های برنامه ها نیز یکی می شود و به طور مثال 
یک بار این اتفاق افتاد که برنامه ما و چند برنامه تلویزیون در یک 
هفته همگی سراغ مساله تهیه کنندگی در سینمای ایران رفته بودند.
گبرلو در پایان درباره اینکه تاکنون ارتباطی با شورای سیاست 

گذاری برنامه های سینمایی در تلویزیون داشته است یا خیر، بیان 
کرد: این شورا باید زمانی تشکیل شود که با تهیه کننده برنامه های 
سینمایی قرارداد بسته نشده است تا بتوان درباره رویکردها سخن 
گفت که به سمت موازی کاری نرویم ولی اگر هم چنین شورایی 
تشکیل شده است هنوز کسی من را برای چنین جلسه ای دعوت 

نکرده است.
 حمیدرضا مدقق نیز درباره برنامه »شهر فرنگ« که در شبکه 
خبر پخش می شود و رویکرد آن در ایام جشنواره ملی فیلم فجر 
گفت: ما سه پنجشنبه را در ایام جشنواره فیلم فجر برنامه داریم 
که ۱۲، ۱۹ و ۲۶ بهمن ماه را شامل می شود که در ۱۹ بهمن 
به گفتگویی درباره فیلم ها می پردازیم و ۲۶ بهمن نیز نگاهی به 
برگزیده ها داریم.وی ادامه داد: یک یا دو برنامه »شهر فرنگ« در ایام 
جشنواره از پردیس ملت و به صورت زنده روی آنتن می رود و به جز 
این سه برنامه، در طول برگزاری جشنواره برنامه های ضبطی دیگری 
شامل گفتگو و گزارش هم داریم که در بازه زمانی بین ۱۵ تا ۲۰ 

دقیقه تولید می شود و وجه اطلاع رسانی آنها بیشتر است.
مدقق نیز درباره اینکه چقدر ممکن است موازی کاری بین 
برنامه های سینمایی وجود داشته باشد، اظهار کرد: فکر نمی کنم 
موازی کاری بین برنامه ما با دیگر برنامه ها وجود داشته باشد. رویکرد 
ما تحلیلی و خبری است و سعی می کنیم اطلاعاتی را متناسب با 
جشنواره که به درد مخاطب می خورد و برایش جالب است ارایه 
کنیم.وی در پایان بیان کرد: برنامه ۱۲ بهمن کاملا اطلاع رسانی 
است و آخرین اطلاعات را در آن ارایه می دهیم و احتمالا به دلیل 
همین رویکرد برخلاف دیگر برنامه ها که دو مهمان داشتیم یک 
مهمان داشته باشیم. در روز ۱۹ بهمن نیز یک هفته ای را که از 

جشنواره فجر سپری شده است، بررسی می کنیم.
 در میان همه این برنامه ها اما شاید هنوز یکی از مهمترین 
برنامه های سینمایی سازمان صداوسیما »هفت« باشد که همه را 
چشم انتظار خود گذاشته است و از سینماگران تا مدیران سینمایی 
بسیاری منتظر هستند تا ببینند بالاخره چه کسی بر صندلی اجرای 
این برنامه پرحاشیه خواهد نشست. تاکنون گزینه های مختلفی از 
محمدرضا شهیدی فرد تا مهران مدیری برای اجرای آن مطرح شده 
اند و هنوز مشخص نیست چه کسی سکان برنامه را به دست خواهد 

گرفت.

یک فنجان چای داغ
افتتاح نمايشگاه »انديشه مستند«

آرمان استپانیان که اقدام به برپایی نمایشگاه گروهی عکس  »اندیشه 
وضعیت  همچنین  و  درآمده  نمایش  به  آثار  درباره  است  کرده  مستند« 
عکاس  هنرمند  استپانیان  داد.آرمان  توضیح  کشورمان  در  مستند  عکاسی 
درباره نمایشگاه »اندیشه مستند« که ۲۲ دی ماه در گالری افرند افتتاح شد 
گفت: استقبال در روز اول از نمایشگاه بسیار عالی بود و به شخصه انتظار 
چنین استقبالی را از مخاطبان نداشتم. حدود هزار نفر از نمایشگاه دیدن 
کردند که این تعداد نفرات بازدیدکننده برای یک نمایشگاه عکاسی مستند 

خیلی عالی بود.
وی با اشاره به اینکه »اندیشه مستند« به جوانان یاد می دهد چگونه 
به محیط اطراف خود نگاه کنند، بیان کرد: عکس های نمایشگاه با آثاری از 
آقا رضا عکاسباشی و آنتوان خان شروع شده و تا عکس هایی از جوان ترین 
این عکس ها را گرفته،  عکاس ما که چهل سال دارد و در سال های اخیر 

ادامه یافته است.
سمیرا  شلمانی،  امید  فیروزی،  مریم  زندی،  مریم  سوریوگین،  آنتوان 
مجید  استپانیان،  آرمان  عباس پور،  نازلی  عدل،  کامران  علیخانزاده، 
از  عکاسباشی  رضا  آقا  و  پارسامقام  مژگان  پسیانی،  آتیلا  کورنگ بهشتی، 
جمله افرادی بودند که وی از آثارشان در نمایشگاه نام برد. استپانیان ضمن 
گلایه از وضعیت عکاسی مستند در کشورمان اظهار کرد: عکاسی مستند در 
کشور ما کشته شده است و کسی نمی تواند به درستی عکاسی مستند بکند. 
تمام عکس هایی که حتی برای روزنامه ها گرفته می شود توسط افرادی خاص 
گرفته شده است. البته هیچ ایرادی نیست اما فضا برای عکاسی مستند باز 
نیست و بیشتر عکاسی های مستند یا از بیابان ها و یا در فضاهای بسته انجام 
می گیرد و این اسمش عکاسی مستند نیست. وی در مورد عکس هایی که در 
نمایشگاه عرضه شده است، گفت: عکس ها از دوره قاجار با عکس دلقک های 
درباری و نوازندگان زن کُرد در کردستان آغاز می شود و تا عکس های دوران 
انقلاب و دوران بعد از انقلاب ادامه می یابد و قدیمی ترین عکس به دعانویس 

خیابان عین الدوله که از کارهای آنتوان خان است، تعلق دارد.
استپانیان در پایان بیان کرد: در کنار این عکس های قدیمی عکس هایی 
از دوران معاصر و عکاسان جوان هم در نمایشگاه به نمایش در آمده است، 
مجموع  در  است.  زندی  مریم  کار  که  انقلاب  دوران  عکس های  جمله  از 
عکس های حاضر در نمایشگاه حدود ۲۸ اثر است.علاقه مندان می توانند تا 
۱۳ بهمن ماه همه روزه از ساعت ۱۶ تا ۲۰ به گالری افرند واقع در بزرگراه 
از  بعد  حسینی(،  )جلال  ۱۹ام  خیابان  جهان آرا،  خیابان  احمد،  آل  جلال 

تقاطع اشک شهر، پلاک ۴۸ مراجعه کنند.

ادامه اعتراض ها بر سر نابرابری درآمد بازيگران مرد و زن 
از اعتراض های گسترده شکل گرفته طی روزهای قبل در مورد  پس 
نابرابری درآمد بازیگران مرد و زن اصلی یک فیلم، بازیگر مرد درآمد بسیار 
بالاتر خود را وفق حمایت از زنان کرد. بعد از اینکه بحث بزرگی سر مساله 
تفاوت درآمد بین مارک والبرگ و همبازی اش میشل ویلیامز در فیلم »همه 
اورژانسی بعضی از صحنه های  پول های دنیا« به خاطر فیلمبرداری دوباره 
این فیلم شکل گرفت، والبرگ و شرکت نمایندگی بازیگران حامی او اعلام 
کردند که روی هم رفته ۲ میلیون دلار به صندوق حمایت قانونی »وقت 

تمام است« که اخیرا تاسیس شده، اهدا می کنند.
والبرگ در بیانیه ای که در اکانت هایش در فضاهای مجازی هم منتشر 
شد، گفت: طی چند روز اخیر مزد من برای فیلمبرداری دوباره صحنه های 
 ۱۰۰ من  است.  شده  مهم  موضوع  یک  به  تبدیل  دنیا«  پول های  »همه 
میلیون   ۱.۵ بنابراین  و  می کنم  منصفانه حمایت  برایدرآمد  نبرد  از  درصد 
قانونی  دفاع  به صندوق  ویلیامز  نام میشل  به  را  فیلم  این  از  درآمدم  دلار 
»وقت تمام است« اهدا می کنم. طی هفته گذشته، گزارش های بسیاری در 
مورد تفاوت درآمد فاحش بین والبرگ و همبازی زن وی منتشر شد که 
بر پایه آن ها ویلیامز چیزی حدود هزار دلار )۸۰ دلار در روز( برای تمام 
فیلمبرداری های دوباره »همه پول های دنیا«  دریافت کرد، اما والبرگ ۱.۵ 
میلیون دلار اضافه گرفت.علاوه بر برگشت این ۱.۵ میلیون دلار به صندوق 
تازه تاسیسی که توسط هالیوودی ها به منظور دفاع از حقوق زنان در مقابل 
آزار و سوءاستفاده جنسی در محیط کار به وجود آمده، کمپانی دبلیوام ای 
که نماینده هالیوودی والبرگ است هم اعلام کرده ۵۰۰ هزار دلار دیگر به 
این مبلغ اضافه می کند. این کمپانی در بیانیه ای اعلام کرد: مکالمه فعلی 
یادآوری برای آن دسته از ماست که در موقعیتی تاثیرگذار قرار داریم و به 
ما می گوید مسئولیتی برای تغییر دادن نابرابری ها داریم، از جمله نابرابری 
در زمینه حقوق پرداختی.فیلم »همه پول های دنیا« به این دلیل نیازمند 
فیلمبرداری دوباره فوری برخی از صحنه هایش شد که کوین اسپیسی نقش 
اول آن را ایفا  کرده بود، اما بعد از آشکار شدن اتهام های بسیار جنسی وارد 

شده علیه او، کریستوفر پلامر جایگزین او در این فیلم شد.

انيميشن »سوزنبان« در جشنواره »فيلم های دوم ويديويی« سوييس
در  ای  جشنواره  به  خرمیان  مهدی  ساخته  »سوزنبان«  انیمیشن 
سوییس می رود.انیمیشن »سوزنبان« ساخته مهدی خرمیان به جشنواره 
»فیلم های دوم ویدیویی« در سوییس راه یافت.این انیمیشن در بخش فیلم 
کوتاه داستانی پذیرفته شده است.امسال اولین دوره این جشنواره ۲۶ ماه 
می ۲۰۱۸ در سوییس و در کنار دریاچه لوسرن برگزار می شود.جشنواره 
»فیلم های دوم ویدیویی« برای حمایت از فیلم های خلاق ویدیویی که در 
رسانه های اجتماعی به اشتراک گذاشته می شوند برگزار می شود.انیمیشن 
که  است  پیری  سوزنبان  درباره   خرمیان  مهدی  کارگردانی  به  »سوزنبان« 
سال ها به انتظار زنی در یک ایستگاه نشسته تا اینکه متوجه می شود این 
زن در تخیل او است. این انیمیشن هشت دقیقه ای در ژانر ملودرام جای 

می گیرد.

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است

دو شنبه 25 دی 1396
27 ربیع الثانی 1439  15 ژانویه 2018 
شماره 2394   8 صفحه


